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 بــرای افــرادی کــه هیچ ســرپناهی 
ندارند شــاید خوابیدن در اتوبوس بهتر 
از کارتن خوابــی باشــد، از همیــن رو 
اتوبوس های بی آرتی را انتخاب می کنند و 
شب را در آن به صبح می رسانند؛ معضلی 
که اگر چه این روزها خبر ساز شده اما درد 

کهنه شب های پایتخت است.
 کابوس خواب زمستانی در 

اتوبوس
یک صندلی در اتوبوس برای آن ها خانه ای 
اســت ارزان در پایتخت! اما همین خانه 
ارزان برایشــان در ماه ۳۶۰ تا ۷۵۰ هزار 
تومان خرج دارد. اتوبوس خواب ها شغل 
و درآمد دارند، اما نه آنقــدر که بتوانند 
رهن و اجاره یک خانه در تهران را بدهند؛ 
۱۲ تا ۲۵ هزار تومان هزینه یک شــب 
بی آرتی خوابی در تهران اســت. بسیاری 
به جای اجاره خانه اینجا می خوابند. البته 
بی آرتی خوابی چندان هم راحت نیست، 
حداقل تا صبح باید پنج بار اتوبوس عوض 
کنند و چند دقیقه بین هر بــار پیاده و 
سوار شدن سرما را تحمل کنند. هر ۴۵ 
دقیقه باید پیاده شوند تا به اتوبوس بعدی 
برسند. هزینه بلیت بدهند. سوار اتوبوس 
جدید شــوند و بخوابند و این خواب در 
شب های زمستانی کابوسی بیش نیست.

 بی آرتی خوابــی یک اتفاق 
اجتماعی و اقتصادی

اما بــه دنبال انتشــار ایــن معضل تلخ 
شــب های تهران، مســئولان واکنش 
نشــان دادند به طوری که محمود ترفع 
مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی 
شــهرداری تهــران در مــورد موضوع 
بی آرتی خوابی با بیــان اینکه وجود این 

پدیده را انکار نمی کنیم، گفت: این پدیده 
به شــدتی که در گزارش عنوان شــده، 
نیست. ترفع با اشــاره به انتشار اخباری 
مبنی بر بی آرتی خوابی گفت: این پدیده به 
شدتی که در گزارش عنوان شده، نیست و 
از گذشته نیز شاهد خوابیدن معتادان روی 
صندلی شان در اتوبوس بوده ایم، اما این 
افراد جدید، ظاهر مناسبی دارند و کارت 
بلیت می زنند و وارد اتوبوس می شــوند. 
وی با بیــان اینکه ما چگونــه می توانیم 
تشخیص دهیم که این مسافر جای خواب 
دارد یا نه؟ گفت: ما وجــود این پدیده را 
انکار نمی کنیم اما این مسئله یک اتفاق 
اجتماعی و اقتصادی است و شرکت واحد 
اتوبوسرانی در آن نقشی ندارد. مدیرعامل 
شرکت واحد اتوبوسرانی تهران با تاکید 
بر اینکه راننده اتوبوس امکان تشخیص 
مســافر از اتوبوس خواب را ندارد، گفت: 
البته براساس پروتکل های اتوبوسرانی، 
همه مسافران باید در انتهای خط، اتوبوس 

را ترک کنند.
 ســالن های بحــران برای 

کارتن خواب ها
امیــن توکلــی زاده معــاون فرهنگی و 
اجتماعی شورای شــهر تهران است. وی 
در ادامه انتشــار وضعیت بی آرتی خوابی 
در پایتخت گفت: بعد از این ماجرا بنا شد 

در اتوبوس های بی آرتی پوســترهایی را 
نصب کنیم و بگوییم امکانات شهرداری 
برای اســکان شــبانه وجود دارد و اگر 
زیرساخت ها پر شد، بتوانیم از سالن های 
بحران نیز استفاده کنیم و اگر شب هایی 
باشد که همه ظرفیت ها تکمیل شود افراد 
را به سالن های بحران انتقال دهیم. باز هم 
آمادگی داریم ظرفیت هایی را اختصاص 
دهیــم و در منطقه ۶ بــا کمک خیرین 
مکانــی را در نظر گرفته ایــم. وی ادامه 
داد: در شهر تهران مشکل بی خانمانی و 
کارتن خوابی را داریم و یکی از معضلاتی 
است که از گذشته در تهران وجود داشت 
و یکی از دغدغه های مدیریتی شــهری 
بوده اســت. توکلی زاده گفت: از قبل در 
شهر تهران زیرساخت هایی فراهم شده 
بود و تاحد ممکن موظف شدیم آن ها را 
ساماندهی کنیم. اشکالات زیرساخت ها 
تا امــروز احصا شــده اســت و آن هایی 
که اولویت بیشتری داشــتند برطرف و 

زیرساخت ها کار خود را انجام می دهند.
 اتوبوس به جای زاغه نشینی

یــک  بیژنــی  حمیدرضــا 
جامعه شناس است. وی نیز معتقد است 
زمانی که می خواهیم با مسائلی همچون 
اتوبوس خوابی مواجه شــویم لاجرم باید 
به ســاختارهای کلان اقتصــادی توجه 
کنیم، ریشه ای که در قالب های گوناگون 
حاشیه نشینی، زاغه نشینی، کارتن خوابی 
و اتوبوس خوابی و انواع مدل های دیگری 
که در آینده نیز ممکن است با آن مواجه 

شویم مشترک است. 
وی ادامه داد: انســانی که اتوبوس را به 
جای زاغه نشــینی انتخاب کرده اســت 
از پذیرش شکست خود ســر باز می زند 
و امید دارد که تنها با روشــن شدن هوا 
می تواند قدمی به سوی رهایی از وضعیت 
بغرنج خود بیابد، بیژنی با بیان اینکه از این 
حیث است که اتوبوس خوابان را می توان 
گروهی به شمار آورد که در یک دهه اخیر 
زیر فشار اقتصادی کمرهایشان خم شده، 
اما حاضر به پذیرش شکســت نیستند، 
گفت: آن ها احتمــالاً گروه هایی نزدیک 
به قشــر طبقه آبرومند کارگر و متوسط 
هســتند که اگرچه همواره صورت خود 
را با سیلی سرخ می کردند اما تن به دراز 
کردن دست به سوی دیگران نداده و در 
تلاش اند تا هویت حقیقی خویش را دوباره 
بیابند. این جامعه شناس تصریح کرد: البته 
این موضوع اما به هیچ وجــه به این معنا 
نیست که مسئولان و مدیران شهری را از 
هرگونه مسئولیت در این زمینه مبرا کنیم؛ 
 چراکه یکی از وظایف مسئولان و مدیران

 شهری شناخت آســیب های موجود در 
سطح شــهر و کمک به بهبود و مدیریت 

آن هاست.

 مهاجرت گیمرها از ایران به خاطر 
اینترنت و تحریم؛

گیمرها5مشکلاساسیدارند
در میان گیمرهای رایانه ای، هارد کور گیمرها و 
گیمر های حرفه ای که تخصصی تر بازی کردن را 
دنبال می کنند، بعضاً با مشکلاتی مواجه هستند 
چون گیمرهای حرفــه ای از بازی های ویدئویی 
درآمد دارند و حرفه آن ها محسوب می شود. در 
کشــورهایی مانند ژاپن و کره جنوبی، شرکت ها 
از این دسته گیمرها پشتیبانی می کنند و آن ها 
خواهند توانســت بیشــتر از ۱۰۰ هزار دلار در 
ســال پول بگیرند! به گزارش رکنا، آرمین، یک 
هارد کور گیمر اســت که در رابطه با مشکلاتش 
به خبرنگار اجتماعی رکنا، گفت: من یک گیمر 
حرفه ای هستم که از این راه درآمدزایی می کنم 
اما مشــکلاتی وجود دارد که به فکر مهاجرت به 
خارج از کشــور افتاده ام. برخی دوستان من که 
گیمر هستند به دلیل این مشکلات نیز مهاجرت 
کرده اند. مشــکلاتی نظیر پینگ بــالا، قطعی 
اینترنت، ســرعت پایین اینترنت و مشــکلاتی 
دیگر که به واسطه تحریم برایمان به وجود آمده 
است، از جمه آن هاســت. مثلًا قطعی اینترنت 
 Counter-Strike: Global Offensive روی بازی
تأثیر زیادی دارد و باعث می شود گاهاً رقابت را از 

دست بدهیم.
 وی ادامه داد: به دلیل تحریــم، مجبوریم برای 
استفاده از بعضی پلتفرم ها از فیلترشکن استفاده 
کنیم. مشکل دیگری که گیمرهای جوان با آن 
روبه رو هســتند خرید بــازی و آیتم های داخل 
بازی است. به عنوان مثال امکان خرید مستقیم از 
شاپ را ندارند زیرا ایران از سوی بانک ها و کردیت 
کارت های معتبر جهانی تحریم اســت. گیمر ها 
برای اینکه بتوانند خرید بازی و درون بازی را انجام 
دهند باید گیفت کارت را از سایت ها و کانال های 
تلگرامی اکثراً نامعتبر با قیمت گران تر تهیه کنند.

 آرمین گفت: همچنین برای برخی از بازی های 
رایانه ای اجزای سخت افزاری خوب بسیار اهمیت 
دارد و نیازمند سیستم قوی است. مثلاً قیمت یک 
موس خوب برای بــازی، ۲ الی ۳ میلیون تومان 
است. داشــتن گرافیک خوب برای بازی بسیار 
اهمیــت دارد که قیمت آن حــدود ۳۰ میلیون 
تومان است، همچنین برای گرافیک خوب نیاز به 
مادربرد خوب داریم که قیمت آن هم ۱۵ میلیون 

تومان است.
 گیمرهای ایرانی مشکل ندارند

فرزانه شریفی، سرپرست روابط عمومی 
بنیاد ملی بازی های رایانــه ای در این خصوص 
به خبرنگار رکنــا گفت: گیمر هــای حرفه ای، 
انسان های بسیار باهوشی هســتند که بعضاً در 
کنار کار گیم تخصص های دیگری نیز دارند. مثلًا 
در ایران گیمری داریم که دکترای دامپزشــکی 
دارد و به کشور فرانسه مهاجرت کرده است. یا فرد 
دیگری که تخصص در حوزه هوش مصنوعی دارد 
و به کشور فنلاند مهاجرت کرده است که آن ها به 
خاطر تخصص اصلی، رشته و شغل شان مهاجرت 
کرده اند که این شــبهه را ایجاد می کند آن ها به 
خاطر محدودیت هایی که وجود دارد مهاجرت 
می کنند امــا در واقع آن ها بــه خاطر تخصص 
خودشان مهاجرت می کنند.  وی با بیان اینکه ما 
پدیده مهاجرت گیمرها را نداریم که تبدیل به یک 
مشکل بزرگ شده باشد، این ها بیشتر به خاطر 
تخصص شغلی و دانشگاهی خود که به جز گیم 
است به خارج از کشور مهاجرت می کنند، افزود: 
بنیاد ملی بازی های رایانه ای گزارشی را در سال 
9۷ ارائه کرده است که ۵ مشکل اساسی گیمرها 
در آن وجود دارد. این مشــکلات بیشتر متوجه 
۵ استانی اســت که بیشــترین گیمرها را دارد. 
استان های تهران، خوزســتان، خراسان رضوی، 
اصفهان و فارس. ۷9۰ بازیکــن رایانه ای اعلام 
کردند که ۵ مشــکل اصلی دارند که مانع بازی 

حرفه ای آن ها می شود.
 مشــکل اول: بالا بودن پینگ. بیشترین مشکل 
به این که میانگین پینگ بازی کردن بالاســت 
باز می گردد. ســرعت لازم برای اتصال به سرور 
با آی پــی 8.8.8.8، ۱۵9 میلی ثانیه اســت که 
این مقدار زیادی است و باید این مقدار زیر ۱۰۰ 
میلی ثانیه باشد تا قابل قبول و تحمل باشد. در 
خصوص رفع این مشکل نیز بنیاد بازی ها با وزارت 

ارتباطات مکاتباتی انجام داده است.
 مشــکل دوم: عدم برقراری ارتباط با سرور، به 
خاطر تحریم یا فیلترینــگ. این موضوع اتصال 
شــبکه را با مشــکل مواجه می کنــد. ۵ بازی 
بیشترین مشکل را در این خصوص دارند. ۵ بازی 
 CALL :با بیشترین عدم اتصال به پینگ عبارتند از
 OF DUTY، FORTNITE، BATTLEFIELD،

PUBG، PES
 مشکل سوم: محدودیت شبکه سازی در سرور 
اســت. اینکه بازی کننده به راحتی نمی تواند با 
کاربری در خارج ارتباط برقــرار کند و به رقابت 

بپردازد.
 مشــکل چهارم: نوسان داشــتن پینگ است. 
همان طور که بالا بودن پینگ مشکل ساز است، 
نوســان آن هم باعث ایجاد وقفه در بازی آنلاین 

می شود.
مشکل پنجم: بیشتر ispها به خاطر قطع اتصال، 
کاربرها را ناراضی می کند. بــا قطعی اینترنت، 
بازیکن یک رقابت را از دست می دهد. بالا بودن 
پینگ در شرکت های خصوصی به همان اندازه 
بالاست که در مخابرات بالاست. هم isp دولتی 
و هــم isp خصوصی هر دو برای همــه کاربران 
به یک اندازه اند. اما در کل دو ســه isp هستند 
که رضایت بالایی جلــب کردند و قطعی کمتر و 

سرعت بهتری دارند.

گزارش
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جمعیتجهانبه7.8میلیارد 
نفررسید

عصر ایران: جمعیت جهان در ابتدای ســال 
۲۰۲۲ به بیــش از ۷.8 میلیارد نفر رســیده 
است. بر اساس ارقام »اداره سرشماری ایالات 
متحده«، جمعیت جهان در پایان سال ۲۰۲۱، 
با رشــد ۰.9 درصدی ۷۴ میلیون نفر افزایش 
یافته و به رقم ۷.8 میلیارد نفر رســیده است. 
بر اساس اعلام اداره سرشماری آمریکا در سال 
۲۰۲۲ در هر ثانیه ۴.۳ تولد و ۲ مرگ در جهان 
پیش بینی می شــود. در حالی که چین با یک 
میلیارد و ۴۳9 میلیون و ۳۲۳ هزار نفر بیشترین 
جمعیت جهان را دارد، هند بــا یک میلیارد و 
۳8۰ میلیون و ۴ هزار نفر جمعیت در جایگاه 
دوم اســت. با این حال، هند در ســال ۲۰۲۵ 
به مقام اول خواهد رســید و از چین به عنوان 
پرجمعیت ترین کشــور جهان پیشی خواهد 
گرفت. ایــالات متحده آمریکا در رتبه ســوم 

جمعیتی جهان قرار دارد.

طوفانهایشدیدبهمناطق
پرجمعیتترزمینمیرسند

یورونیوز: یک مطالعه تازه حاکیست که تغییر 
اقلیم، پیش رویِ توفندهای استوایی را افزایش 
خواهد داد به طــوری که ســالانه میلیون ها 
نفر دیگــر از جمعیت جهــان در معرض این 
طوفان های ویرانگر قرار خواهند گرفت. در حال 
حاضر توفندها )طوفان های شــدید و مخرب 
که به آن ها چرخند نیز گفته می شــود( عمدتاً 
به مناطق نزدیک شــمال و جنوب خط استوا 
محدود هستند. اما کارشناسان مطالعات جوی 
هشدار می دهند که افزایش دما باعث خواهد 
شد این رویدادها در عروض میانی جغرافیایی 
هم شــکل بگیرد. این ناحیه شامل شهرهایی 
مثل نیویورک، پکن، بوستون و توکیو می شود. 
نتایج این مطالعه در نشریه »نیچر ژئوساینِس« 

منتشر شده است.

افزایش۲برابریبیماران
کروناییدرنیویورک

اسپوتنیک: گزارش های مقامات محلی ایالت 
نیویورک نشان می دهد تعداد بیماران مبتلا به 
کروناویروس که در بیمارستان بستری شده اند 
طی ۱۰ روز گذشته و در بحبوحه شیوع سویه 
امُیکرون، تقریباً دو برابر افزایش یافته است. به 
گفته مقامات محلی شــمار بیماران کرونایی 
بستری شــده در بیمارســتان تا ۲۱ دسامبر، 
۴۴۵۲ نفر بوده که این آمار تا روز گذشته به رقم 
8۴۵۱ نفر رسیده است. همچنین از میان تمام 
بیماران مبتلا به کروناویروس که در بیمارستان 
بستری شــده اند در حال حاضر ۱۱۱۲ نفر در 
بخش مراقبت های ویژه بســتری هستند. این 
درحالیست که آمار بیماران بخش مراقبت های 

ویژه تا ۲۱ دسامبر 8۲8 نفر بوده است.

ممنوعیتبستهبندیپلاستیکی
برایمیوهوسبزیجاتدرفرانسه

فرارو: فضاهای عمومی در فرانسه از سال جاری 
میلادی مجبور به ارائه مخازن بهداشــتی آب 
خواهند شــد تا اســتفاده از بطری های آب را 
کاهش دهنــد. قانون ممنوعیت بســته بندی 
میوه، صیفی و سبزیجات با پلاستیک در فرانسه 
اجرا شد. فرانســه با این قانون یک گام دیگر به 
سمت حذف تدریجی اقلام پلاستیکی یک بار 
مصرف تا سال ۲۰۴۰ نزدیک تر می شود. خیار، 
لیمو و پرتغال از ۳۰ محصولی هستند که دیگر 
با بسته بندی های پلاستیکی در فرانسه عرضه 
نخواهد شــد. امانوئل مکــرون رئیس جمهور 
فرانســه این اقدام را »انقلاب واقعی« خوانده 

است.

۱۰هزارسربازانگلیسیبهدلایل
روانیازارتشجداشدهاند

ایسنا: طبق اطلاعات رسمی، بیش از ۱۰ هزار 
سرباز انگلیسی در ۲۰ ســال گذشته به دلیل 
مشکلات روانی از خدمت منفصل شده اند. به 
نقل از وبســایت روزنامه دیلی میل، ۵۰۰ تن 
دیگر نیز در سال گذشته با تشخیص »اختلال 
اضطراب پس از سانحه«، افســردگی و دیگر 
اختلالات روانی، استعفا دادند. ارتش انگلیس 
برای مقابله با این مشــکل، طرحــی با هزینه 
تقریبی ۳۰۰ میلیون دلار را از جمله شــماره 
تلفن مشاوره ۲۴ ساعته برای سربازان به اجرا 

گذاشته است.

کوتاه از جهان

دانش آموزان استثنایی در اولویت اختصاص بودجه قرار گیرندضرورت مربی محوری به جای کتاب محوری
ایسنا: رئیس سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک گفت: ضروری اســت در مراکز و مهدهای کودک به جای »کتاب محوری«، 
»مربی محور« باشیم. علیرضا حاجیان زاده در سفر یک روزه به اســتان زنجان در کمیته استانی انتقال مهدهای کودک، اظهار 
 کرد: سازمان تعلیم و تربیت کودک به فرمان مقام معظم رهبری )مدظله العالی( ایجاد و منجر به یکپارچگی در تعلیم و تربیت 

شده است. 
از مدیریت یکپارچه مفاهیم مختلفی استخراج می شود و یکی از آن ها این است که مراکز با یک روش کار را پیش ببرند. حاجیان زاده 
گفت: از 8 میلیون کودک، بیش از ۶ میلیون، تمام وقت در اختیار خانواده هستند و تحت پوشش مراکز ما نیستند و به همین منظور 

یکی از رسالت های اصلی ما بحث توانمندسازی خانواده هاست و هر خانه را به مثابه یک مرکز می دانیم.

ایرنا: رئیس انجمن مددکاری اجتماعی کشور تاکید کرد که دانش آموزان استثنایی به دلیل شرایط خاصی که دارند باید در اولویت 
اختصاص بودجه قرار گیرند. سیدحسن موسوی چلک افزود: یکی از حوزه های مهم در مجموعه وزارت آموزش و پرورش، سازمان 
آموزش و پرورش استثنایی است. این سازمان با افراد و گروه های خاصی سر و کار دارد؛ افرادی که در شرایط خاصی به سر می برند. 
وی ادامه داد: طبق قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت و وظایف قانونی سازمان آموزش و پرورش استثنایی، برنامه ریزی 
برای دسترسی آن ها به آموزش به شکل های مختلف یکی از اولویت های مهم است. رئیس انجمن مددکاری ایران با بیان اینکه 
جمعیت تحت پوشش دانش آموزان استثنایی با جمعیت دانش آموزان عادی فاصله زیادی دارد، افزود: نباید فراموش کنیم که 

دسترسی و حق آموزش برای همه گروه هاست.

بی آرتی خوابی چندان هم 
راحت نیست، حداقل تا 

صبح باید پنج بار اتوبوس 
عوض کنند و چند دقیقه 
بین هر بار پیاده و سوار 
شدن سرما را تحمل کنند

محیط زیست خانه ملت

ابوالفضل ابوترابی در مورد اظهارنظر یکی از مسئولان حوزه قضایی  نسل فردا / گروه جامعه
news@ naslefarda.net  ۴۰ مبنی بر اینکه لایحه جدید قانون مبارزه با موادمخدر حداقل

نقص اساسی دارد، با تاکید بر اینکه این ۴۰ نقص مربوط به قانون 
۱۳۷۶ است و ارتباطی به اصلاحیه مجلس ندارد، گفت: در مجلس این قانون این گونه اصلاح شد که حکم اعدام 
تنها برای افرادی که به جرم حمل، نگهداری و فروش بیش از ۳ کیلوگرم هرویین، شیشه و کراک دستگیر شده اند، 
صادر شود در حالی که در قانون قبلی این میزان ۳۰ گرم بود، بنابراین اصلاح این قانون مانع از صدور حکم اعدام 

برای حدود ۱۵ هزار نفر شد.
 ابعاد بین المللی کاهش تعداد احکام اعدام برای فروش موادمخدر

نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: این امر باعث شد از نظر ابعاد 
بین المللی وضعیت بهتری داشته باشیم که اثرات آن را بعد از ورود به مراجع بین المللی شاهد بودیم ضمن اینکه 
نباید فراموش کنیم با اعدام این افراد نه تنها مشکل حل نمی شود بلکه به بروز مشکلات جدی برای اعضای خانواده 
آن ها منتهی می شود. ابوترابی تصریح کرد: بنده به عنوان فردی که مدتی به عنوان قاضی ویژه رسیدگی به جرائم 
مرتبط با موادمخدر فعالیت داشتم، معتقدم ما از طریق اعدام این مجرمان نتوانستیم مانع از فروش موادمخدر شویم، 
چرا که به دلیل اینکه این اقدام توجیه اقتصادی دارد باز هم افراد به این امر مبادرت ورزیدند بنابراین صدور حکم 
اعدام راهکار مناسبی برای مبارزه با مواد مخدر نیست. وی افزود: ما باید به جای صدور حکم اعدام برای مبارزه با 
مواد مخدر کار فرهنگی انجام دهیم، کمااینکه نتیجه یکی از پژوهش های صورت گرفته در این حوزه نشان می دهد 
اجرای قانون برای اعدام این مجرمان در مقایسه با قانونی که سخت گیری در اعدام این مجرمان را کاهش داده، 
تفاوتی در میزان خرید و فروش مواد مخدر ایجاد نکرده اســت. این نماینده مردم در مجلس یازدهم، یادآور شد: 
اگر برای افرادی که ۳۰ گرم مواد مخدر فروخته اند حکم اعدام صادر کنیم تنها افراد خرده فروش را اعدام کرده ایم 
و قاچاقچیان اصلی همچنان فعالیت خواهند کرد اما با افزایش این میزان به ۳ کیلوگرم حداقل عاملان اصلی را 
اعدام می کنیم. عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: البته ما علاوه 
بر این اصلاح یک اصلاحیه دیگری هم در مجلس انجام دادیم که در پی آن اجازه داده شد احکام صادر شده برای 
جرائم مرتبط با موادمخدر نیز به مرحله تجدیدنظرخواهی بروند و این در حالی است که در گذشته تنها یک قاضی 
در این مورد تصمیم گیری می کرد و احتمال بروز اشتباه وجود داشت اما الان اجازه داده ایم که افراد حق اعتراض 
داشته باشند و یک هیئت سه نفری از قضات نیز مجدد به اعتراض آن ها رسیدگی کنند که این اقدام باعث اتقان و 

استحکام آرا شده و از نظر حقوق شهروندی نیز از اهمیت بسزایی برخوردار است.

 اواخر هفته گذشته بود که ریزش بخشی از کف زمین در یکی از محلات نسیم شهر خبرساز شده و گرچه به 
اشتباه این حادثه از سوی برخی مسئولان و رسانه ها تحت عنوان فرونشست معرفی شد، اما سبب شد تا بار 
دیگر خطر فرونشست زمین در تهران مورد توجه قرار بگیرد. موضوعی که مدیر کل بحران استان تهران درباره 

آن توضیحاتی را ارائه داده است.
منصور درجاتی در گفت وگو با ایسنا، درباره فرونشست زمین در تهران گفت: هم درشهر تهران و هم در استان 
تهران مناطقی وجود دارد که در معرض فرونشست زمین قرار دارد. فرونشست در واقع عارضه ای است که به 
زبان ساده درپی کاهش سطح آب های زیرزمینی که مهم ترین دلیل آن برداشت بی رویه از این منابع است، 

رخ می دهد و ناشی از استفاده ناهنجار و نامناسب از منابع آبی است.
 باید جلوی برداشت بی رویه از منابع آبی گرفته شود

وی با بیان اینکه برای مقابله با فرونشست باید جلوی برداشت بی رویه از منابع آبی گرفته شود، گفت: 
اما نباید تصور کنیم که اگر امروز جلوی این برداشت گرفته شد، چند روز بعد موضوع حل و فصل خواهد شد 
و دیگر خطری بابت فرونشست ما را تهدید نمی کند. اتفاقاً همان طور که طی مدت نزدیک به ۲۰ سال کاهش 
سطح منابع آب زیرزمین منجر به فرونشست زمین شده است؛ تقریباً همین قدر نیز زمان لازم است تا این 

عارضه جبران شود و به همین دلیل نیز باید تمهیدات اتخاذ شده، طولانی مدت باشد.
مدیرکل بحران استان تهران با تاکید بر اینکه فرونشست درمان سریع ندارد، گفت:  البته گاهی نیز حوادث 
دیگر به عنوان فرونشست معرفی و اعلام می شود، مانند آنچه که روز پنجشنبه هفته گذشته در نسیم شهر 
رخ داد که هیچ ارتباطی با فرونشست نداشت. متاسفانه برخی از رسانه ها نیز در این مورد جوسازی می کنند 

و خبرهایی منتشر می کنند که سبب نگرانی مردم شده و هیچ فایده دیگری ندارد.
 ورامین و شهریار در معرض پدیده فرونشست قرار دارند

درجاتی با بیان اینکه بخش هایی از استان تهران در معرض فرونشست زمین قرار دارد، گفت: در استان 
تهران، ورامین و شهریار در معرض پدیده فرونشست قرار دارند و در شهر تهران نیز بخش هایی از این شهر به 

خصوص در جنوب و جنوب غرب شهر تهران در معرض این پدیده هستند.
وی درباره اینکه آیا برای مقابله با فرونشست زمین در تهران اقدامی انجام شده یا خیر؟ نیز به ایسنا گفت: 
کارگروهی در این خصوص فعال است که اتفاقاً یکســری ممنوعیت ها را نیز ابلاغ و اجرا کرده که از جمله 
آن ممنوعیت برداشــت از چاه های آب اســت. در این خصوص اداره کل مخاطرات سازمان زمین شناسی 

مسئولیت هایی را برعهده دارد و متولی امور است.

نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس خبر داد:
اصلاحیه مجلس بر قانون مبارزه با موادمخدر ناجی ۱۵ هزار نفر

مدیر کل بحران تهران درباره فرونشست در محله »نسیم شهر«:
باید جلوی برداشت بی رویه از منابع آبی گرفته شود

عکس خبر 

مراسم آغاز کارآزمایی بالینی فازسوم 
واکسن نورا با حضورسردار سرلشکر 
»حسین سلامی« فرمانده سپاه 
پاسداران و »بهرام عین اللهی« وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
در سالن صدرا دانشگاه علوم پزشکی 
بقیه اله برگزار شد.
نازنین کاظمی نوا / خبرگزاری ایرنا

سیدجلال ملکی سخنگوی سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری تهران از تصادف زنجیره ای 
۱۴ دستگاه خودرو و فوت یک تن در 
پی آن خبر داد.
خبرگزاری ایسنا


